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Oświadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz 

Zwrócił się do mojego biura prezes Polskiego Stowarzyszenia Diabetyków pan Andrzej Bauman 
w imieniu osób chorych na cukrzycę z prośbą o interwencję w sprawie braku dostępu pacjentów 
do długo działających analogów insulin. 

Według rankingu międzynarodowej organizacji Euro Consumer Diabetes Index ze Szwecji, 
oceniającej opiekę i leczenie chorych na cukrzycę w trzydziestu krajach Europy, Polska jest na 
dwudziestym piątym miejscu. Nasz kraj został najniżej oceniony za brak refundacji 
nowoczesnych środków leczenia cukrzycy jak anologi insulin i pompy insulinowe, brak 
usankcjonowanego prawnie systemu edukacji chorych na cukrzycę oraz bardzo słabo 
rozwiniętą sieć poradni zajmujących się leczeniem stopy cukrzycowej. 

Cukrzyca jest chorobą cywilizacyjną. Obecnie w Polsce choruje około 2 milionów 500 tysięcy 
osób i niestety według prognoz liczba chorych będzie z roku na rok wzrastać. Jedynym 
skutecznym rozwiązaniem w ulżeniu w tej chorobie są insulinoterapie, do których należą 
długodziałające analogi insulin. Poprawiają one znacząco jakość życia osób z cukrzycą 
i chronią przed powikłaniami. Niestety są drogie i nielicznych pacjentów stać na ich zakup. 

Zwracam się do Pani Minister z zapytaniem: czy obecnie w Ministerstwie Zdrowia są 
prowadzone prace mające na celu wprowadzenie na listę leków refundowanych 
długodziałających analogów insulin? Jeżeli nie, to wnoszę o zainteresowanie się tym 
problemem. 

Z poważaniem 
Waldemar Kraska 
 


